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Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. 8 ad B 34 stillet af Folke-
tingets Miljø- og Planlægningsudvalg. 
 
 
Spørgsmål: 
Hvad kan ministeren oplyse om det samlede antal udsatte fasaner i Dan-
mark, hvis der vedtages et loft på henholdsvis 1, 5, 7 og 9 fasaner pr. ha? 
 
Svar: 
Der foreligger ikke eksakte oplysninger om antallet af fugle der udsættes til 
jagtformål. På baggrund Vildtforvaltningsrådets rapport om indfangning, 
udsætning og jagt på fasaner, agerhøns og gråænder og tal oplyst af For-
eningen af danske herregårdsjægere kan Skov- og Naturstyrelsen oplyse 
følgende: 
 
Det anslås, at der årligt udsættes ca. 1 mio. fasankyllinger i Danmark. 
Udsætningerne foretages både af hobbyopdrættere og af de større, profes-
sionelle jagtvæsner. 
 
Skov- og Naturstyrelsen har ikke tilstrækkelige informationer til at kunne 
vurdere konsekvenser for det samlede antal udsætninger af de nævnte lof-
ter over antallet af udsatte fasaner pr. ha. Men Foreningen af danske herre-
gårdsjægere skønner, at et loft på 9 fasaner pr. ha. kun vil berøre 1/3 af de 
omkring 70 jagtvæsener med større udsætninger, og formentligt reducere 
udsætningerne med på 5-10 %. Et loft på 7 fasaner pr. ha. skønnes at ville 
berøre de fleste, og vil formentlig give en reduktion på over 10 %. Et loft på 
5 antages at føre til en halvering af antallet af udsatte fasaner, og forenin-
gen skønner, at et loft på 1 fasan pr. ha. vil føre til ophør af kommercielt 
opdræt, og dermed en reduktion af udsætningerne med 90%. 
 
Med passende foranstaltninger i de områder af ejendommen hvor fuglene 
udsættes, vil naturen efter Skov- og Naturstyrelsens opfattelse uden van-
skelighed kunne tåle en udsætning af 7 fasaner/agerhøns pr. ha.  
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